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Nyomtatott és online sajtó 
 

Orbán Viktor: legalább karácsonykor ne haljon meg senki a frontvonalon 
2024. december 12. – MTI, Kossuth Rádió, PannonRTV, origo.hu 

Legalább karácsonykor ne haljon meg senki a frontvonalon - mondta a miniszterelnök az orosz 

és az ukrán félnek tett javaslataival kapcsolatban pénteken a Kossuth rádió Jó reggelt, 

Magyarország! című műsorában. Orbán Viktor azt mondta, magyar kezdeményezésre az 

asztalon van egy ajánlat, ami arról szól, hogy legalább karácsonykor ne haljon meg senki a 

frontvonalon. Ha arról is meg tudnak egyezni a felek, hogy fogolycserét hajtanak végre, akkor 

sok százezer embert lehet boldoggá tenni - mondta. A kormányfő elmondta, a javaslatot az 

egyik fél elfogadta, a másik fél láthatóan elutasítja, de még van néhány nap karácsonyig, 

"bízzunk benne, hogy a helyzet változhat". Miközben a nemzetközi vizekben is fürdeni kell, a 

magyar medence a legfontosabb, ezt kell elsősorban rendben tartanunk - fogalmazott. 

Hozzátette, a jövő évi magyar költségvetés is elnyeri most végső formáját és láthatóvá válik 

Magyarország 2025-ös éve a családoknak, a vállalkozásoknak. Orbán Viktor Románia 

schengeni övezethez való csatlakozása kapcsán elmondta: „Végrehajtottunk valamit, amit a 

határon túli magyarok, az erdélyi magyarok régóta akartak.” Hozzátette: „A magyar nemzeti 

egység szempontjából ez egy fontos lépés volt. Az RMDSZ is sokat dolgozott a háttérben, hogy 

ez megtörténjen.” 

 

Kövér László: Herman Ottó a magyarságot védte és erősítette 
2024. december 12. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata 

Herman Ottó tudományos és politikai tevékenysége, tizenöt esztendőnyi országgyűlési 

képviselői munkája arról szólt, hogy védje és erősítse a magyar önismeretet, önbecsülést és 

öntudatot. Erről az Országgyűlés elnöke beszélt csütörtökön a Néprajzi Múzeumban, a 

polihisztor emléke előtt tisztelgő kiállítás megnyitóján. "Ahogy Herman Ottó fogalmazott, 

politikai hitvallása az volt, hogy a magyarság mint államalkotó azon a helyen, ahol az államát 

megalkotta, a közszabadság eszméinek fenntartója és védője" - mondta Kövér László, aki 

megnyitotta a "Legzseniálisabb s legmagyarabb tudósunk", Herman Ottó című tárlatot. A 

házelnök hangsúlyozta: a kiállítás egy olyan ember életművéről szól, aki tőle telhetően mindent 

megtett azért, hogy a magyarság soha ne veszítse el önmagát. Kiemelte, hogy Kossuth Lajos 

nevezte kortársát, Herman Ottót a legzseniálisabb s legmagyarabb tudósunknak. Holott - tette 

hozzá - felvidéki szász család tagjaként tizenkét éves koráig csak németül beszélt, és tudását 

önerőből szerezte. "A magyarság nem véralgebra kérdése, hanem a magyar sors vállalásának 

függvénye. Herman Ottó a legszenvedélyebben vállalta és szerette a magyar sorsot. Nemcsak a 

magyar táj és természet, a magyar szabadság szerelmese is volt" - mondta. 
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Gulyás Gergely: a VMSZ a magyar nemzetpolitika és a szerb belpolitika fontos 

szereplője 
2024. december 12. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Demokrata  

A Vajdasági Magyar Szövetség kivívta azt az elismerést, hogy egyszerre rendkívül fontos a 

magyar nemzetpolitikának és elismert szövetséges Szerbiában, ez nagy teljesítmény - 

hangsúlyozta Gulyás Gergely Miniszterelnökséget vezető miniszter csütörtökön Palicson, a 

Vajdasági Magyar Szövetség (VMSZ) 30 éves fennállása alkalmából megszervezett ünnepi 

akadémián. Azt mondta, a történelmi múlt másra predesztinálta volna ezt a magyar-szerb 

szövetséget, hiszen nyolc évtizeddel ezelőtt előbb magyarok öltek szerbeket, majd szerbek 

gyilkoltak magyarokat, a két nemzet és a két állam viszont túllépett ezen, és ma Európa egyik 

legszorosabb együttműködését valósítják meg. Ez pedig nem történhetett volna meg a 

Vajdasági Magyar Szövetség nélkül - tette hozzá. Rámutatott, hogy harminc évvel ezelőtt nehéz 

időszakot élt át ez a térség, nem sokkal korábban ért véget a kommunizmus, a régiót háború 

sújtotta, a kérdés pedig az volt, hogy "tudunk-e élni azzal a lehetőséggel, hogy lassan a saját 

kezünkbe vehetjük a sorsunkat". Szerbia és Magyarország pedig tudott élni ezzel a lehetőséggel, 

és meg tudott erősödni. 

 

Szijjártó Péter: Bulgária és Románia január elsejétől a schengeni övezet tagja lesz 
2024. december 12. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, origo.hu, PannonRTV 

A soros magyar európai uniós elnökség egyik fontos célkitűzése az volt, hogy még az év vége 

előtt pont kerülhessen a schengeni övezet bővítésére, és ez sikerült is, Bulgária és Románia 

január elsejétől a zóna része lesz - közölte Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter 

csütörtökön. A minisztérium közleménye szerint a tárcavezető arról számolt be a Facebookon, 

hogy a soros magyar európai uniós elnökség egyik fontos célkitűzése az volt, hogy még az év 

vége előtt pont kerülhessen a schengeni övezet bővítésének "régóta rétestésztaként nyúló" 

ügyének végére. "A mai napon ez sikerült. Bulgária és Románia január 1-ével a schengeni 

övezet tagja lesz. Ez a döntés a magyar nemzeti érdekeket is szolgálja" - szögezte le. Majd 

kiemelte, hogy a magyar-román határon rögtön tíz új határkeresztező út nyílik meg január 1-

jén, aminek köszönhetően a régióban élő közösségek családok, barátok a továbbiakban nem 

kényszerülnek hosszú kerülőkre. 

 

Nacsa Lőrinc: példaértékű a Vajdasági Magyar Szövetség 30 éve 
2024. december 12. – MTI, Demokrata, Vasárnap.hu, PannonRTV 

Példaértékűnek nevezte a Vajdasági Magyar Szövetség (VMSZ) 30 éves tevékenységét Nacsa 

Lőrinc nemzetpolitikáért felelős államtitkár csütörtökön Szabadkán, és közölte, hogy a 

vajdasági magyarság továbbra is számíthat a kormány támogatására. Rámutatott, hogy a 

vajdasági magyarok három évtizeddel ezelőtt voltak olyan bátrak, hogy azt mondták, erős 

magyar érdekképviseletre van szükségük. Azért is példaértékű a VMSZ tevékenysége, mert ha 

"nem képviseli senki a magyarok érdekeit, akkor a magyarok feje fölött fognak dönteni". "Ezt 

tapasztaltuk mi az évszázadok során, ez volt a mi közös tapasztalatunk" - hangsúlyozta, majd 
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https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/12/12/gulyas-gergely-a-vmsz-a-magyar-nemzetpolitika-es-a-szerb-belpolitika-fontos-szereploje
https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/12/12/gulyas-gergely-a-vmsz-a-magyar-nemzetpolitika-es-a-szerb-belpolitika-fontos-szereploje
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/12/12/szijjarto-peter-bulgaria-es-romania-januar-elsejetol-a-schengeni-ovezet-tagja-lesz
https://demokrata.hu/magyarorszag/nacsa-lorinc-peldaerteku-a-vajdasagi-magyar-szovetseg-30-eve-924749/
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hozzátette, hogy a magyar nemzetpolitika csapatmunka, és a VMSZ kiváló tagja a magyar 

nemzetpolitikának. Kiemelte, hogy a magyar nemzetpolitikában szükség van 

"összekapaszkodásra, összefogásra, hiszen a magyar nemzetpolitikának nem lehet más a célja, 

mint hogy szolgálja a magyar nemzeti megmaradást, de ne csak a megmaradást, hanem a 

magyar nemzet gyarapodását, erősödését is". 

 

Nacsa Lőrinc: a Határtalanul programban minden érvényes pályázatot 

támogattak 
2024. december 12. – MTI, hihrado.hu, Magyar Nemzet, Demokrata, ma7.sk 

A Határtalanul programban minden érvényes pályázatot támogattak, így több mint 50 ezer 

diák juthat el határon túli területekre - mondta a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős 

államtitkára a Facebook-oldalán csütörtökön közzétett videójában. Nacsa Lőrinc kiemelte: a 

Határtalanul program célja a személyes kapcsolatok kialakítása és elmélyítése az anyaországi 

és a külhoni fiatalok között. A program 2011-es indulása óta már több mint félmillió 

magyarországi iskolás kapott lehetőséget arra, hogy magyar kormányzati támogatással a 

határon túli magyarlakta területekre utazzon. "A felhívást a 2024-2025-ös tanévre is 

meghirdettük. A kiírásra 1672 pályázat érkezett. Örömmel jelentem be, hogy minden érvényes 

pályázatot támogattunk. Idén azoknak az iskolás csoportoknak az utazását biztosítjuk, akik 

ősszel kirándultak, a jövő év elején pedig azokat a diákcsoportokat támogatjuk, akik 2025 

tavaszán vagy nyarán szeretnének utazni" - mondta az államtitkár. A felhívás nyomán csaknem 

52 ezer diák juthat el az idei tanévben a határon túli területekre szervezett formában, 

Magyarország kormányának támogatásával – tette hozzá. 

 

Nacsa Lőrinc a Pannon RTV-nek: a nemzetpolitika célja a megmaradás, a 

gyarapodás és az erősödés 
2024. december 12. – PannonRTV 

 Exkluzív interjút adott a Pannon RTV-nek Nacsa Lőrinc, Magyarország nemrégiben kinevezett 

nemzetpolitikai államtitkára. - Az elmúlt percekben körbejárhatott a médiaházunkban, mik a 

benyomásai, hogy érzi magát? - Elképesztően profi csapattal találkoztam, le a kalappal 

mindenki előtt. Egyrészt nagyon színvonalas médiumról van szó, én magam is követem a 

híreket, videós tartalmakat, és nyilvánvalóan egy óriási kihívás a printtel foglalkozni ebben a 

mai korban, amikor a közösségi média megpróbálja átvenni a hagyományos média szerepét, 

akár hetilapról, akár napilapról van szó, akár tévéről, rádióról. Azt gondolom, hogy a magyar 

emberek tájékoztatása, az emberek tájékoztatása az egy kiemelt feladat, és mindenki, nemcsak 

Vajdaságban, hanem az egész Kárpát-medencében büszke lehet arra, ami itt, a Pannonban 

zajlik. 
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Romániában történelmi előrelépésként üdvözlik az ország teljes jogú schengeni 

tagságát 
2024. december 12. – MTI, Székelyhon.ro, Demokrata 

Románia politikai vezetői történelmi pillanatként, igazságtételként, fontos gazdasági 

előrelépésként üdvözölték csütörtökön Románia és Bulgária teljes jogú csatlakozását a 

schengeni övezethez. Klaus Iohannis jobboldali államfő úgy értékelte: az Európai Unió 

belügyminisztereinek csütörtöki tanácskozásán véglegesített döntés megerősíti Románia teljes 

jogú európai uniós tagságát és azt a stratégiai szerepet, amelyet Nyugat- és Kelet-Európa 

közötti kapuként tölt be. "Románia Európa-barát ország, és az is marad" - szögezte le az elnök, 

hozzátéve, hogy a románoknak "több Európára" van szükségük, nem kevesebbre, és aki tagadja 

az európai tagság előnyeit, az a demokrácia ellensége, és Románia elszigetelésében érdekelt. 

Kelemen Hunor, a Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) elnöke igazságtételként 

értékelte Románia 13 éve várt schengeni csatlakozását, és kifejezte örömét, hogy ez a döntés a 

magyar EU-elnökség idején, az RMDSZ aktív hozzájárulásával született meg. "Január elsejétől 

határellenőrzés nélkül lehet közlekedni. Ez jó a kereskedelemnek, jó a gazdaságnak, és 

mindenféleképpen jó nekünk, erdélyi magyaroknak, hisz úgy utazhatunk majd 

Magyarországra, és onnan úgy jöhetnek magyarországi barátaink, rokonaink, hogy nincs 

határellenőrzés, nincs útlevél, nincs megállás" - közölte Facebook-oldalán az RMDSZ elnöke. 

 

Megválasztották új püspöküket az erdélyi reformátusok  
2024. december 12. – Krónika, maszol.ro 

Kolumbán Vilmos József eddigi püspökhelyettest választotta püspökké csütörtökön az Erdélyi 

Református Egyházkerület közgyűlése. Kató Béla hat évre megválasztott utódja – akit 

ellenjelölt nélkül, egyetlen ellenszavazat mellett választottak meg a Kolozsvárt rendezett 

tisztújításon – székfoglaló beszédében céljának nevezte megőrizni Isten egyházát, tovább vinni, 

tovább építeni a belső intézményeket. Kolumbán Vilmos József 50 éves teológiai professzor, a 

kolozsvári Protestáns Teológia volt rektora az Erdélyi Református Egyházkerület 48. püspöke 

lett. Az eredményhirdetés után Kolumbán Vilmos József megválasztott püspök beszédében 

köszönetet mondott az előtte járóknak, akik az anyaszentegyházért és közösségért az elmúlt 

években tettek. „Nagyszerű időknek voltunk tanúi, történelmi időknek, hiszen emberemlékezet 

óta nem újult meg és épült ennyi templom, gyülekezeti ház, óvoda, iskola, egyetem, bölcsőde, 

mint az elmúlt 6-12 évben. Hálásaknak kell lennünk mindazoknak, akik ezt lehetővé tették” – 

hangoztatta a teológiai professzor. Hozzátette, nem egy ember, egy közösség eredményei ezek, 

de külön köszönetét fejezte ki Kató Béla püspöknek a munkálataiért.  

 

Partnerséget kötöttek a legnagyobb román bankkal, új vezetőséget választottak 

a magyar közgazdászok  
2024. december 12. – Krónika 

Partneri együttműködést kötött az ország legnagyobb pénzintézetével, a Transilvania Bankkal 

a Romániai Magyar Közgazdász Társaság (RMKT), amely az elmúlt hét végén tartotta tisztújító 

küldöttgyűlését Kolozsváron. Mint elhangzott, a partnerség keretében a pénzintézet szakmai 
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és pénzügyi támogatást biztosít majd az RMKT-nak. A küldöttgyűlés keretében új elnökséget 

választottak. Nagy Károly elnöki mandátumát a küldöttek egyhangúlag hosszabbították meg. 

„Az utóbbi években felhúztuk a vitorlákat, most már nyugodtabb vizeken evezünk, és a szelet 

is elkaptuk” – fogalmazott az elnök. Kiemelte, hogy célja az RMKT-t egy elismert, az erdélyi 

gazdasági kérdésekben megkerülhetetlen szervezetté tenni, közös értékek mentén irányítva a 

társaságot. Az alelnöki pozíciókra Juhász Borsa Orsolya, Juhász Jácint, Sallai Zsolt, Szőcs 

Endre, Csepeti Ádám és Székely Farkas Tímea kapott bizalmat a küldöttektől, valamint Bokor-

Tóth Krisztina, a RIF elnöke. A szervezet új tiszteletbeli elnököt is választott Gyerkó László 

személyében.  

 

Források: az RMDSZ-nek két minisztériuma lehet az új kormányban 
2024. december 12. – maszol.ro 

A négy pro-európai párt eldöntötte, hogy az új kormányban melyikük hány minisztériumot 

irányít. A leendő kormányban a Szociáldemokrata Pártnak (PSD) hét, a Nemzeti Liberális 

Pártnak (PNL) négy, a Mentsétek meg Romániát Szövetségnek három, az RMDSZ-nek pedig 

két minisztere lesz - idézi a leendő kormány megalakításáról szóló tárgyalásokon belülről 

származó forrásokat a Hotnews. Újabb találkozóra a jövő héten kerül sor, amikor a 

pénzügyminiszterrel az ország költségvetési helyzetéről is tárgyalnak majd. A tárgyalásokon 

részt vevő források szerint nem lesz rotációs kormány, mint a korábbi PSD-PNL koalícióban, 

és a négy párt megállapodott a minisztériumok felosztásáról. Az új kormányban csökkenni fog 

a minisztériumok száma: így nem lesz többé önálló energiaügyi tárca, visszakerül a gazdasági 

minisztériumhoz, míg a családügy a munkaügyi minisztériumhoz.Szóba került az is, hogy a 

kutatás és innováció visszakerüljön az oktatási minisztériumhoz. 

 

Kolumbán Vilmos József református püspök a Krónikának: nem mondhatunk le 

egyetlen erdélyi magyarról sem  
2024. december 12. – Krónika 

Az egyház olyan intézmény, amely közösséget kíván adni az embernek. Meg kell erősíteni, 

tovább kell építeni a belső emberi közösségeket, olyan környezetet kívánunk megteremteni, 

ahol mindenki jól érzi magát, megtalálja a helyét – állapította meg célkitűzéseként a 

Krónikának megválasztása után Kolumbán Vilmos József, az Erdélyi Református 

Egyházkerület új püspöke, egyúttal rámutatva az erdélyi magyarságra leselkedő legnagyobb 

veszélyre is.  

 

Fellebbezett Soós Zoltán  
2024. december 12. – szekelyhon.ro 

Soós Zoltán marosvásárhelyi polgármester a hivatalos határidő lejárta előtt csütörtökön 

megfellebbezte az ügyében kedden hozott, a hatósági felügyelet elrendeléséről szóló döntést. a 

korrupcióellenes hatóság hétfőn tanúként behívta Soós Zoltán marosvásárhelyi polgármestert 

a székházába, ahol kiderült, hogy már vádlottként tartják nyilván és 24 órára őrizetbe vették. 

Az DNA kérte, hogy városvezetőt és azt az üzletembert, akit a polgármester megvesztegetésével 
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gyanúsítanak harminc napra helyezzék előzetes letartóztatásba. A Maros Megyei Törvényszék 

azonban kedden mindkettőjüket hatósági felügyelet alá helyezte hatvan napra. A törvényszék 

honlapja szerint a döntés ellen szerdán fellebbezett az üzletember, és december 12-én, 

csütörtökön, a hivatalos határidő lejára előtt Soós Zoltán is. A honlapon egyelőre nincs 

feltüntetve, hogy mikor tárgyalják a fellebbezéseket.  

        
Duray-kötet: A felvidéki magyarság szubjektív társadalmi és politikai korrajza 
2024. december 12. – ma7.sk  

Hogyan lett a Kutyaszorítóból Nyakörv? A címet még maga Duray Miklós adta a róla szóló 

könyvnek, sajnos azonban a vele készített interjúkötet megjelenését a 2022 decemberében 

elhunyt politikus már nem élhette meg. A 2023-ban megjelent interjúkötetet Gyurcsík Iván, a 

Nemzeti Közszolgálati Egyetem Kisebbségpolitikai Kutatóműhelyének vezetője szerkesztette 

nyomdakész állapotba, aki Duray pályatársa, az Együttélés politikai mozgalom társalapítója 

volt. a Pozsonyi Casino és a Liszt Intézet Pozsony közös szervezésében ezt a tartalmas kötetet 

mutatta be a szerkesztő a pozsonyi közönségnek. „Személyes vallomás ez, de egyben – 1945-

től, Duray születésétől haláláig – a felvidéki magyarság szubjektív társadalmi és politikai 

korrajza: kíméletlenül őszinte, főhőse „hajthatatlan és hajlíthatatlan”, kritikus önmagával és 

azokkal szemben, akik a közösségi jogvédelem helyett – sokszor a közösségi érdekek 

fügefalevele mögé bújva – az egyéni érdekérvényesítést részesítik előnyben” – olvasható a kötet 

bevezetőjében Németh Zsolt, az Országgyűlés Külügyi Bizottsága elnökének tollából. 

 

A népi szövetség mártír katolikus papjai 
2024. december 12. – ma7.sk  

A magyar pap, mindig népe mellett állt címmel hirdettek előadást Gútán, december 11-re, a 75 

éve bebörtönzött magyar papságról Dr. Bukovszky László történész a népi szövetség mártír 

katolikus papjairól tartott előadásában kiemelte: ez volt az első szlovákiai magyar koncepciós 

per. A letartóztatásokhoz vezető útnak, illetve annak, hogy a pozsonyi állami bíróság 1949. 

december 30-án meghozta a döntését, van egy logikus történelmi folyamata, ami 1945 tavaszán 

alakult ki, véget ért a II. világháború, Magyarország vesztesként került ki belőle. A világháború 

befejezését olyan eseménysorozatok előzték meg, mint az I. bécsi döntés, aminek 

következményeként Dél-Felvidék Magyarországhoz került, majd a fegyverszüneti egyezmény, 

amit a Lakatos kormány írt alá az oroszokkal, illetve a szövetségesekkel, és az ezt követő 

gyalázatos intézkedései a csehszlovák hatalomnak, illetve a szlovák kormányzati szerveknek, 

ami a beneši dekrétumokban, a kassai kormányprogramban csúcsosodtak ki 1945-ben. 

 

Nagy Teo: Igyekezzünk, dolgozzunk, gondolkodjunk önmagunkért! 
2024. december 12. – ma7.sk  

A Szlovákiai Magyar Ifjúsági Szövetség épp három évvel ezelőtt alakult, 2021 decemberében. 

Az akkori Matovič-kormány kiszámíthatatlan járványügyi és politikai intézkedései miatt 

Budapesten tartották az alapító gyűlést, amin így számos Magyarországon és külföldön tanuló 
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felvidéki diák is részt vehetett. A SZMISZ elnökével, Nagy Teóval beszélgettünk. "A baráti 

körömmel már fiatalként, tinédzser korunk óta érdeklődtünk a közélet és a kultúra iránt. Sokan 

közülünk már évek óta aktívak voltak a Magyar Szövetség egykori elődpártjában, ifjúsági 

szervezeteiben és más magyar civil vagy kulturális szervezetben. A többségünk húszas éveiben 

járó egyetemista vagy pályakezdő, 27 évesként én vagyok a szervezet legidősebb tagja és egyben 

elnöke is. Így az az ötlet, hogy adjunk egy hivatalosabb formát a tevékenységünknek, és 

alapítsunk egy közélet és kultúra iránt érdeklődő, fiatalságot tömörítő szervezetet, magától 

jött." – emelte ki.  

 

Helytörténeti konferenciát szerveznek Komáromban 
2024. december 12. – felvidek.ma  

Az Impulzus Társulás a TéKa és a Csemadok közreműködésével konferenciát szervez 

„Regionális alternatívák – társadalmi szerepek – Komárom és környéke a 19. századtól 

napjainkig” címmel. A konferencia főszervezőjét, az Impulzus elnökét kérdeztük a mintegy 

húsz előadót felvonultató tartalmas konferencia részleteiről. A december 13-án megrendezésre 

kerülő konferencia a Komáromi Szekeresgazda Hagyományőrző Egyesület előadótermében, az 

észak-komáromi központi erőd laktanyaépületében valósul meg négy szekcióban, 20 

előadóval. Bajcsi Ildikó rámutatott, az általa megszólított előadók mind igent mondtak, ami 

véleménye szerint azt bizonyítja, hogy a helytörténeti konferenciáknak van létjogosultságuk és 

a maguk nemében hiánypótlóak. „Komárom és környéke történelmének kutatójaként azt 

tapasztalom, a helytörténeti, mikrotársadalmi események nincsenek megjelenítve, publikálva 

kellő hangsúllyal, nincsenek eléggé prezentálva, népszerűsítve akár egy konferencia keretein 

belül, ahogy az szükséges lenne. Ez a nyitottság, amit a felkért előadók mutattak, ez is azt jelzi, 

mekkora igény van rá” – vélekedett. 

 

Karácsony a Rozsnyói Bányászati Múzeumban 
2024. december 12. – felvidek.ma  

A Rozsnyói Bányászati Múzeum, Kassa megye kulturális intézménye szeretettel vár mindenkit 

a karácsonyi ünnepek alatt is a Sentinel Élményközpont kiállításaira. A látogatók két nap alatt 

megtekinthetik az élményközpont területén található összes kiállítást, és egyúttal karácsonyi 

ajándékot is kapnak a múzeum munkatársaitól – tájékoztatott a megye sajtóosztálya. A 

múzeumlátogatás a karácsonyi ünnepek alatt nemcsak a szabadidő teljes értékű eltöltését 

jelentheti, de igazi karácsonyi élményt is biztosít. A látogatók megtekinthetik a gömöri régió 

bányászatát és kohászatát bemutató modern és interaktív kiállítást, a bányászati 

munkahelyeket és szállítóeszközöket bemutató kiállításokat, vagy a Gőz ideje című tárlatot, 

amelyen lenyűgöző gőzgépeket tekinthetnek meg az érdeklődők. A múzeum állandó 

történelmi-helytörténeti tárlata mellett megtekinthető a Szlovák-karszt természetrajzát 

bemutató kiállítás is, amely a környező természet egyediségét és különlegességét mutatja be. 
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Pipa, pipa, pipácskám… – pipakiállítás nyílt a Galántai Honismereti Múzeumban 
2024. december 12. – Új Szó  

A pipák története címmel nyílt kiállítás a Galántai Honismereti Múzeumban, amely a pipák 

több ezer éves történetét mutatja be. A márciusig látogatható tárlaton több száz pipában, 

dohánytartóban és más, pipázáshoz használt eszközben gyönyörködhetnek az érdeklődők. A 

Nyitrai Pipaklub és két magángyűjtő jóvoltából több mint négyszáz pipát állítottak ki a Galántai 

Honismereti Múzeumban. A szervezők a megnyitón hangsúlyozták, nem a dohányzás 

népszerűsítése a cél, hanem az, hogy a pipázás kultúráját, történetét jobban megismerjék a 

látogatók. A tárlat több kisebb egységből áll, az elején a lassúsági pipaszívó versenyek 

folyamata és a Nyitrai Pipaklub két tagjának, Patrícia Tkáčovának és Novák Margarétának az 

ilyen versenyeken elért eredményei láthatók.  

 

Versmondók fesztiválja Galántán 
2024. december 12. – ma7.sk  

Versmondó fesztivált tartott a Csemadok Galántán az Anyanyelvi Napok vége felé közeledve. A 

mátyusföldi régióból rekordszámú szavaló fiatal érkezett a seregszemlére. A 2024-es 

Anyanyelvi Napok apropóján tartotta meg a hagyományokhoz híven a Csemadok Galántai és 

Vágsellyei Területi Választmánya a Versmondó fesztivált. Bár könnyed seregszemléről van szó, 

Mézes Rudolf, főszervező úgy véli, ez az alkalom jó előkészület a diákok és felkészítő 

pedagógusaik számára az országos Tompa Mihály szavalóversenyre. Ebből kiindulva két 

szakmai zsűri hallgatta meg a szavalatokat. Szetyinszky Veronika, Vankó Terike – díjas 

pedagógus, az alsó kategória zsűrijének elnöke elmondta, ezek a gyerekek csodát művelnek 

már azzal is, hogy vállalják a szereplést a hasonló megmérettetéseken, és így viszik tovább 

generációról generációra a magyar nyelv kultúráját és a versmondás szeretetét. A zsűri ezt 

díjazva csupa jót mondott az előadóknak, kérve őket, hogy folytassák ezt a kedvtelést, és 

másokat is örvendeztessenek meg az előadásaikkal. 

    
A Magyar Kormány szívén viseli a szabadkai Szent Teréz-székesegyház sorsát 
2024. december 12. – PannonRTV 

Nacsa Lőrinc magyar nemzetpolitikáért felelős államtitkár ellátogatott a szabadkai Szent 

Teréz-székesegyházba is. Msgr. Fazekas Ferenc szabadkai megyéspüspök megköszönte a 

felújításhoz adott támogatást a magyar kormánynak. Vendéglátóival körbejárta az épületet, 

megnézte annak állapotát. A magyar kormány támogatásával a több mint 250 éves épület 

helyreállítási és felújítási munkálatai néhány évvel ezelőtt megkezdődtek, akkor sikerült 

megállítani a süllyedést. A szabadkai Szent Teréz-székesegyház a 18. században mocsaras 

talajra épült. Emiatt már az építkezés során megjelentek az első repedések. Száz év leforgása 

alatt, a két torony 15 centimétert távolodott el egymástól. Jelenleg stabil az állapota olyan 

szempontból, hogy nem süllyed annyira, mint az előző években, de ezzel maga probléma még 

nem oldódott meg - mondta msgr. Fazekas Ferenc szabadkai megyéspüspök. 
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 „A magyar emberek tájékoztatása egy kiemelt feladat az egész Kárpát-

medencében” 
2024. december 12. – PannonRTV 

Nacsa Lőrinc, újonnan kinevezett magyar nemzetpolitikai államtitkárként először Erdélybe, 

majd Vajdaságba látogatott - nyilatkozta dr. Pásztor Bálint. A Vajdasági Magyar Szövetség 

elnöke hozzátette, a politikus a párt harminc éves évfordulója alkalmából érkezett Vajdaságba, 

de kihasználva ezt az alkalmat, bemutattak neki több, a vajdasági magyarság szempontjából 

jelentős intézményt. Egyebek mellett jártak a szabadkai Szent Teréz-székesegyházban, a 

topolyai Sarlós Boldogasszony-templomban és médiaházunkban is. „Jártunk a Pannon 

médiaházban, ahol államtitkár úr megismerkedett a Pannon RTV, a Magyar Szó és a Hét Nap 

működésével. Láthatta azt, hogy ezek a médiumok milyen fontos küldetést látnak el.” - emelte 

ki dr. Pásztor Bálint. A magyar nemzetpolitikai államtitkár megköszönte a Pannon RTV 

munkatársainak azt az értékes munkát, amelyet végeznek. Nacsa Lőrinc hangsúlyozta, a 

magyar emberek tájékoztatása egy kiemelt feladat, nemcsak Vajdaságban, hanem az egész 

Kárpát-medencében. 

 

Pásztor Bálint: A VMSZ az elmúlt harminc évben a normalitás hangja volt a szerb 

belpolitikában 
2024. december 12. – Vajma.info 

Csütörtökön este Palicson tartotta a VMSZ megalakulásának a 30. évfordulója alkalmából 

rendezett ünnepi ülését, melyen beszédet mondott Aleksandar Vučić szerb államfő, Miloš 

Vučević kormányfő, az Szerb Haladó Párt (SNS) elnöke, Ivica Dačić miniszterelnök-helyettes, 

belügyminiszter, a Szerbiai Szocialista Párt (SPS elnöke) is. Orbán Viktor miniszterelnök 

levélben köszöntötte a VMSZ-t. Magyarország kormányának képviseletében Gulyás Gergely 

Miniszterelnökséget vezető miniszter, a Fidesz nevében Gál Kinga alelnök, EP képviselő 

mondott ünnepi köszöntőt, Kelemen Hunor, az RMDSZ elnöke pedig a határon túli magyar 

közösségek szervezeteinek nevében szólalt föl. „A Vajdasági Magyar Szövetség az elmúlt 30 

évben, de különösen az elmúlt 16-18 évben a normalitás hangja volt Szerbia belpolitikájában. 

Semmiféle szélsőségesség nem jellemzett bennünket. A kitartás, a munka jellemezte a VMSZ 

tagjait és tisztségviselőit ” - mutatott rá Pásztor Bálint, hozzátéve, a párt elmúlt harminc évének 

legjelentősebb eredménye a szerb és magyar nép közötti történelmi megbékélés. 

 

„A magyar kormányon keresztül a Nemzetpolitikai Államtitkárság az, ami 

leginkább támogatja az MNT munkáját" 
2024. december 12. – PannonRTV 

A Magyar Nemzeti Tanács szabadkai székházába is ellátogatott Nacsa Lőrinc. A magyar 

nemzetpolitikáért felelős államtitkárt Fremond Árpád, az MNT elnöke fogadta. Ezután 

ismertették az intézmény munkáját. Nacsa Lőrinc már a korábbi években is több alkalommal 

járt Vajdaságban ezért ismeri a határon túli magyar közösségeket és tudja miként segítheti a 

vajdasági magyarságot. Fremond Árpád abban bízik, hogy a Nemzetpolitikai Államtitkárság és 
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az MNT az együttműködés révén továbbra is közösen tud tenni a vajdasági magyar közösség 

megmaradásáért. 

 

Idén is segített a Vajdasági Baráti Egyesület 
2024. december 12. – PannonRTV 

2 millió 575 ezer Ft-ot sikerült összegyűjteniük tagjaiknak és szimpatizánsaiknak a 

nagybecskereki Madách Amatőr Színháznak. Tele a szívünk és a lelkünk, megtörtént idén is a 

varázslat a 11. Jótékonysági Mikulás Esten! - fogalmazott bejegyzésében Simon Vilmos, az 

egyesület elnöke. Az egyetlen magyar bánáti színtársulat ezt a támogatást a tájolásokra fordítja 

majd. A teltházas eseményt december 8-án szervezték meg Budapesten, mintegy 300 

résztvevővel. Az eredmény magáért beszél: 2 millió 575 ezer Ft-ot gyűjtöttünk - ebből 1 millió 

615 ezret a helyszínen, míg 960 ezret már előzetesen, a tagok magánadományaiból – zárta 

sorait a VBE elnöke. 

 

A rádió él és virul - Körúton az újvidéki rádiósok 
2024. december 12. – PannonRTV 

Az Újvidéki Rádió fennállásának 75. évfordulója alkalmából nagyszabású programsorozat 

keretében számos vajdasági településre ellátogatnak a rádió munkatársai. A rendezvénysorozat 

célja, hogy közelebb hozza az intézményt a hallgatókhoz, bemutassa a rádió gazdag múltját és 

sokszínű jelenét, valamint lehetőséget teremtsen a közvetlen párbeszédre. A rádiós turné 

legutóbbi állomása Magyarkanizsa volt, ahol egy kerekasztal-beszélgetés keretében a helyiek 

és a rádió munkatársai, köztük Miklós Csongor, Oláh Csongor, Kovács Magdaléna és Horváth 

Csaba osztották meg gondolataikat. 

       
17 ezer darab mézeskalács Kárpátaljának Magyarországról 
2024. december 12. – Kárpátalja.ma 

17 ezer darab mézeskaláccsal érkezett Kárpátaljára Kardosné Gyurkó Katalin, a Kulturális és 

Innovációs Minisztérium Generációk közötti együttműködés segítéséért felelős miniszteri 

biztosa, melyet december 12-én adott át a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskolán. Az 

ünnepségen a Kárpátaljai Magyar Pedagógusszövetség (KMPSZ) jóvoltából a Beregszászi 

Horváth Anna Gimnázium és a Beregszászi Opre Roma Gimnázium diákjai vettek részt, akik a 

Kis karácsony, nagy karácsony című dallal köszöntötték a miniszteri biztost. Orosz Ildikó, a 

KMPSZ és a Rákóczi-főiskola elnöke örömmel köszönte meg a miniszteri biztos ajándékát, s 

ígéretet tett arra, hogy a Pedagógusszövetség Kárpátalja minden iskolásához eljuttatja a kedves 

kis ajándékot. Az ünnepség zárásaként Kardosné Gyurkó Katalin és Orosz Ildikó nyújtotta át a 

mézeskalácsot a gyermekeknek, akik karácsonyi dalokkal kívántak boldog ünnepeket. 
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Váci Mihály író, költő születésének 100. évfordulóját méltatták az Ungvári 

Hungarológai Központban 
2024. december 12. – Karpat.in.ua 

Váci Mihály születésének századik évfordulója alkalmából tartott emlékkonferenciát 

Magyarország Ungvári Főkonzulátusa az Ungvári Nemzeti Egyetem Magyar Filológiai 

Tanszékével közösen az Ungvári Hungarológiai Központban. Az érdeklődőket Vida László, 

Magyarország Ungvári Főkonzulátusának első beosztott konzulja, Berta Eleonóra, a 

hungarológiai központ igazgatója, valamint Zékány Krisztina, a magyar tanszék vezetője, a 

rendezvény szervezője köszöntötte. Dupka György költő előadásában kitért arra, hogy Váci 

Mihály korában milyen tevékenységet fejtettek ki a kárpátaljai magyar irodalmárok. Az 

emlékkonferencia megvalósítását a Bethlen Gábor Alapkezelő Zrt. és Géniusz Jótékonysági 

Alapítvány támogatta. 

 

A Tisza határátkelőhely korszerűsítése befejeződött 
2024. december 12. – Karpat.in.ua 

A „Csap–Záhony határátkelőnél, Magyarország és Ukrajna között, befejeződtek a 

korszerűsítési munkálatok az Ukrajna gazdasági támogatása projekt keretében (USAID 

projekt). A Kárpátaljai Infrastruktúra-Fejlesztési és Helyreállítási Szolgálat képviselői együtt a 

projekt munkatársaival közösen megtekintették az elvégzett munkálatokat. A legnagyobb 

magyar–ukrán határátkelőhely korszerűsítését a Avtomahisztral Pivdeny vállalat végezte. A 

szakemberek felújították a teherforgalom számára kijelölt részt, kicserélték az aszfaltréteget, 

újraszabályozták a forgalmi sávokat, kicserélték az útjelző táblákat, valamint az útburkolatot 

és sorompókat. Ezen kívül felújították a gyalogos ösvényeket, a kerekek által okozott 

ütközéseket csökkentő akadályokat és az esővédő pavilonokat. 

 

Harkivi gyermekeknek adtak koncertet a Tulipán Tanoda oktatói és növendékei 
2024. december 12. – Kárpátalja.ma 

2024. december 9-én Jevcsák Judit, a Tisza ETT szervezet igazgatóhelyettese meghívására 

harkivi gyermekeknek adtak koncertet a Tulipán Tanoda oktatói és növendékei. A Harkiv 

közeli Zolocsivból 38 gyerek és 4 tanár érkezett, akik jelenleg Jánosiban táboroznak a Helikon 

Hotelben. A Tulipán Tanoda oktatói és növendékei furulyán, harmonikán, citerán, hegedűn és 

tárogatón adtak elő magyar népzenei műveket, karácsonyi dallamokat, Sipos Nikoletta, 

Györkénné Csákány Marianna, Halász Bertalan, Kacsó Marianna, Markó Veronika és Holozsi 

Imre oktatók vezetésével. A Tulipán Tanoda programja egy vidám táncházzal zárult, melyet 

Szilágyi László és Szilágyiné Tóth Gabriella vezetett. A harkivi gyermekek vastapssal méltatták 

a produkciókat, és örömmel vettek részt a táncházban. 

 

Adventi kézműves délután az MCC Beregszászi Központjában 
2024. december 12. – Karpat.in.ua 

A Mathias Corvinus Collegium Beregszászi központjában rendszeresek a különféle 

közösségépítő programok. Egyik ilyen alkalom volt a napokban megrendezett adventi 
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kézműves délután is, ahol az MCC-s diákok és szüleik közösen készítettek adventi koszorúkat 

és karácsonyi díszeket. A szervezők elmondták, hogy az áramszünet ellenére is sikerült 

hangulatossá és talán még meghittebbé varázsolni az MMC-s családdal közösen töltött 

délutánt. A fiatalok és szüleik szorgosan dolgoztak az akkumulátoros izzók fényében. Sorra 

készültek a szebbnél szebb asztali díszek. A közös alkotás élménye még élvezetesebbé tette az 

MCC központjában töltött időt. Az itt készült adventi koszorúk és asztaldíszek pedig ünnepi 

hangulatot visznek a résztvevők otthonaiba. 

 

Adventi kézműves foglalkozást szervezett a Sámuel Alapítvány a tagcsaládok 

számára 
2024. december 12. – Karpat.in.ua 

A Sámuel Alapítvány 23 éve segíti az árva és elhagyott gyermekek családba kerülését 

Kárpátalján. Munkájuknak köszönhetően már több mint száz gyermeknek sikerült szerető 

családot, otthont találni. Mivel az alapítvány folyamatosan fenntartja a kapcsolatot a 

gyermekeket befogadó családokkal, ezért a közösségük mára nagy családdá nőtte ki magát, akik 

számára igyekeznek minél több közös programot szervezni. Ilyen volt a közelmúltban 

megtartott adventi kézműves foglalkozás is, amelynek a Dorcas Jótékonysági Alapítvány 

támogatásával a Beregszászi Református Egyházközség gyülekezeti terme adott otthont. 

 

Jankovics: Anušić kijelentései ártanak a horvát-magyar kapcsolatoknak 
2024. december 12. – Kepesujsag.com 

A horvátországi magyarság parlamenti képviselője, Jankovics Róbert a múlt héten reagált Ivan 

Anušić horvát védelmi miniszter Magyarországgal kapcsolatos korábbi kijelentéseire, amelyek, 

mint mondta, ártalmasak Horvátország és Magyarország kapcsolatára nézve, valamint 

hangsúlyozta, hogy Magyarország mindig is Horvátország barátja és támogatója volt. Cikkünk 

a horvát médiában megjelent ezzel kapcsolatos szövegek alapján íródott. „Ivan Anušić 

honvédelmi miniszter kijelentései a Nagy-Magyarországgal és Magyarország Horvátországgal 

szembeni területi igényeiről szóló kijelentései károsak, és nem felelnek meg a valóságnak. 

Magyarországon nincs egyetlen politikai párt se, sem a parlamentben, sem azon kívül, 

amelyeknek a programja ilyen nézeteket tartalmazna” – mondta Jankovics. 

 

Trojeglava: felavatták a felújított magyar keresztet 
2024. december 12. – Kepesujsag.com 

A daruvarski brestovaci után a múlt héten újabb felújított magyar keresztet adtak át, ezúttal 

Trojeglava településen. Az avatóünnepséget a Belovár-Bilogora megyei Magyar Kisebbségi 

Önkormányzat, a Dežanovaci Magyarok Közössége és Dežanovaci járás Magyar Kisebbségi 

Önkormányzata szervezte. Daruvártól mintegy 20 kilométerre, Nyugat-Szlavóniában bújik 

meg az alig több mint 200 lelket számláló falucska, Trojeglava. A településen valamikor 

jelentős számú magyar közösség élt, ma már viszont csak nagyon kevesen vannak a magyarul 
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is beszélők. Arról, hogy itt magyarok éltek, ma már szinte csak a temető sírfeliratai és a falu 

szélén álló magyar feliratú Krisztus-kereszt tanúskodik. 

 

Koncert a dalmáciai magyar kultúrnapok keretében 
2024. december 12. – Kepesujsag.com 

A HMDK Split-dalmát megyei egyesülete szervezésében, a Dalmáciai Magyar Kultúrnapok 

keretében november 29-én egy koncertre került sor, ahol Ódor Csillag csellóművész lépett fel. 

A spliti HMDK-alapszervezet a megyei magyar kisebbségek nyelvi és kulturális identitásának 

a fennmaradásáért és a magyar nyelv ápolásán dolgozik megalakulása óta. A 

klubtevékenységük mellett rendszeresen megemlékeznek a nemzeti ünnepekről, és évente 

ismétlődő rendezvényeik is vannak. Évente megszervezik a Dalmáciai Magyar Kultúrnapok 

elnevezésű rendezvénysorozatukat, amelynek keretében színes programok zajlanak, ezek egyik 

eleme volt a november végi zenei koncert is, amelyen Ódor Csillag csellóművész lépett fel Tonči 

Tranfič zongorakíséretével. 

 

Magyarok a honvédő háborúban – megjelent magyar nyelven is 
2024. december 12. – Kepesujsag.com 

A zágrábi magyar kisebbségi tanács (önkormányzat) jóvoltából a horvátországi magyarság 

honvédő háborúban vállalt szerepéről 2019-ben jelent meg könyv horvát nyelven. Idén 

elkészült a magyar nyelvre fordított kötet is, amelyet a napokban mutattak be Zágrábban, az 

Ady Kör székházában. Zágráb város magyar kisebbségi tanácsa/önkormányzata 

kezdeményezésére dr. Filip Škiljan történész a horvátországi magyarság honvédő háborúban 

való részvételéről írt könyvet, amelyet 2019-ben jelentettek meg. A kötet első bemutatóján 

Tomo Medved, a horvát honvédők minisztere is részt vett. 

 

Mesefesztivál a tengermelléken 
2024. december 12. – Kepesujsag.com 

A HMDK Tengermelléki-fennsíki megyei egyesülete ötödik alkalommal rendezett 

mesefesztivált, a hétvégén került rá sor, keretében Mátyás király és az igazmondó juhász című 

népmesét mutatták be. A fiumei (rijekai) székhelyű HMDK-alapszervezet tevékenységének 

fontos része a magyar kultúrának a többségi nemzet felé való közvetítése. Több olyan 

programjuk is van, amelyekkel ezt a célt igyekeznek elérni. Ezek egyike a horvátra fordított 

népmesék megjelentetése is, az elmúlt évek során több kiadványuk is napvilágot látott. 

 

Trojeglava: folklórszemle adventi jellemzőkkel 
2024. december 12. – Kepesujsag.com 

A Dežanovaci Magyarok Közössége folklórszemléjének célja a bemutatkozáson túl a 

kapcsolattartás más magyar egyesületekkel. Az ideire adventi „kiadásban” került sor 

Trojeglaván. A Dežanovaci Magyarok Közössége több mint tíz éve jött létre azzal a szándékkal, 

hogy összefogja a helyi magyar közösséget és lehetőséget teremtsen a magyar kultúra és 

hagyományok ápolására. Két kiemelt rendezvényük a magyar kultúrnap és a folklórszemle. Az 
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előzőre elsősorban a környék magyar egyesületeit hívják meg, míg a folklórszemle alkalmat ad 

arra, hogy a legkisebbek is bemutatkozhassanak, akik lelkesen dolgoznak a magyar értékek 

továbbadásán. Ugyanakkor a folklórszemle nem csak a fiataloké – baráti egyesületeket is 

vendégül látnak, hogy elősegítsék a kapcsolatok építését és példát mutassanak, hiszen a 

hagyományőrzés kortól független érték. 

 
 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2024. december 12. – Kossuth Rádió 

 

A komáromi Selye János Egyetemen tartották „A szlovákiai magyarság helyzetének aktuális 

kérdései – társadalomtudományi megközelítésből” című konferenciát. Az egyetemen folyó 

kutatások részét képezhetik a felvidéki magyar közösség stabilizálását célzó stratégiai 

dokumentumoknak.  

 

Az ukrán-orosz háború elhúzódásával állandósultak a napi több órás áramszünetek 

Kárpátalján. Noha több száz család vár generátorra, a Kárpátaljai Magyar Nagycsaládosok 

Egyesülete most 10 nagycsaládnak tudtak inverteres áramforrást adni. A program mellé állt a 

Katolikus Karitász is. A Magyar Ökumenikus Segélyszervezet Beregszászon és a Beregszászi 

járásban 400 rászoruló családot és egyedül élő nyugdíjast támogat téli tüzelővel, a Magyar 

Református Szeretetszolgálat szeretetkonyhák működtetésével segít a rászorulóknak.  

 

Egy maroknyi református gyülekezet igyekszik megmutatni Fogarason, hogy még működik, 

szervezkedik, és igyekszik a nagy elődök hagyatékával jól sáfárkodni. Az elmúlt hétvégén 

igencsak benépesültek az egyházi terek, hiszen több településről érkeztek egyházi kórusok 

közösségi együttlétre, illetve adventi vásárra. A részletekről a gyülekezet lelkésze, Ambrus 

Mózes beszél. 

 

Csengőszó, ének, angyalok és pásztorok - tizedszer szervezte meg az óbecsei Than Fivérek 

Értelmiségi Kör a Betlehemezők találkozóját a Petőfi Sándor Magyar Kultúrkörben. 

 

A temesvári Bartók Béla líceumban minden évben a karácsonyra való hangolódás jegyében az 

adventi játszó- és alkotóház a legizgalmasabb. Papírból Mikulás, csillag, kukoricacsuhéból 

angyal készül, de népszerű az arcfestés és a mézeskalács-díszítés is, és persze az adventi 

koszorú-készítés sem maradhat el. Ezekről mesélnek a gyerekek, és persze a karácsonyvárásról. 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/

